

# 巴基斯坦学者：中国改革开放的成就令全世界受益

URL: [http://news.cri.cn/20190102/1aa66e59-5d97-c93e-5564-65b4a7c05bef.html?fbclid=IwAR1m6WqIGtFwCrOieUxpRLEItjRyxCtYhBkfrDtngEWnae7y55kzNpz\\_NM](http://news.cri.cn/20190102/1aa66e59-5d97-c93e-5564-65b4a7c05bef.html?fbclid=IwAR1m6WqIGtFwCrOieUxpRLEItjRyxCtYhBkfrDtngEWnae7y55kzNpz_NM)

2019-01-02 09:52:10|来源：[中央广电总台国际在线](#)|编辑：王瑞芳  
[更多](#)



中巴经济走廊能力建设中心副主任亚希尔·马苏德。

国际在线报道（中国国际广播电台记者 刘畅）：习近平主席在庆祝改革开放40周年大会上的讲话引起了巴基斯坦学界的强烈反响。中巴经济走廊能力建设中心副主任亚希尔·马苏德日前在接受记者采访时表示，中国的改革开放走的是一条与西方不同的、独一无二的道路，而改革开放取得的巨大成就不仅给中国人民的生活带来巨大改变，也惠及了世界上其他的国家。

中巴经济走廊能力建设中心副主任亚希尔·马苏德说，因为中巴关系紧密相连，从小就听父亲讲述中国改革开放带来的种种变化，在2014年第一次踏上中国的土地时，他被中国的发展与繁荣所深深震撼。更令他振奋的是，中国走的是一条与西方发展道路不同的成功之路。他说：“中国通过自己独创的发展道路，成为了一个开放的国家。当我们放眼世界，每个国家都有自己的管理模式、自己的文化、传统和历史。中国根据自己的历史和国情、走上世界上独一无二的发展道路向世界证明，中国并不需要常规的发展模式。这是给我印象最深的一点。”

马苏德表示，他在研究后发现，改革开放之前，中国的经济还处于非常困难的境地，但改革开放使中国将重点放在了经济建设之上，不断解放和发展社会生产力，改善民生，消除贫困，40年之后，中国人的生活有了巨大的改变。他说：“1978年至今，中国的GDP一直保持着平均9%到10%的增长，纵观过去40年，全世界没有别的国家可以保持如此快速增长的增长，这是中国改革开放取得的显著成就。预计到2020年，中国将完全消除贫困，除了中国，也没有哪个国家能够在消除贫困上取得如此大的成就。中国的改革开放给中国人民带来了和平、繁荣和更好的生活。”

习近平在庆祝改革开放40周年大会上的讲话指出，中国将继续推进改革开放，这一点令马苏德印象深刻，他说：“习近平讲话中令我印象深刻的一点是，他希望继续推进改革，进一步扩大对外开放，这意味着中国将努力实现更多的渐进式改革。习近平致力于通过进一步改革开放为中国带来更多的繁荣。”

在习近平的讲话中，还有一点令马苏德印象深刻，那就是中国虽然取得了巨大的成功但不会称霸，不会以此来威胁别国发展，相反的，中国非常愿意与世界其他国家分享发展的经验。马苏德说：“中国不只是局限于自身的发展，而是希望分享自己的经验。中国希望通过构建人类命运共同体的理念，帮助其他发展中国家。我认为这是中国成功的新标志。它采取了对区域中其他国家有利的政策。中国的发展，就是地区的繁荣，就是世界的繁荣。”

马苏德指出，习近平提出的一带一路倡议，是通过积极、主动、尊重、灵活、包容的中国特色的发展模式，重塑全球化和现代化，从而推动改革开放继续前进。而巴基斯坦和全世界都可以从中国的改革开放中受益。

马苏德最后说：“自从巴基斯坦新总理伊姆兰·汗上任以来，他一直致力于社会改革和经济改革。他让人们摆脱贫困，提高生活水平。上次伊姆兰·汗访华时赞赏中国的成功模式，他非常热衷并致力于借鉴中国的经验。我相信，学习中国改革开放的经验对于巴基斯坦和全世界都有重要的意义。”

## Pakistani scholar: China's achievements in reform and opening up benefit the world

2019-01-02 09:52:10 | Source: [CCTV International Online](#) | Editor: Wang Ruifang

[More](#)



Yasir Masood, Deputy Director of the China-Pakistan Economic Corridor Capacity Building Center.

International Online Report (China Radio International reporter Liu Chang): President Xi Jinping's speech at the celebration of the 40th anniversary of reform and opening up has aroused strong responses from the Pakistani academic

community. Yasir Masood, deputy director of the China-Pakistan Economic Corridor Capacity Building Center, said in an interview with reporters a few days ago that China's reform and opening up has taken a different and unique path from the West, and the great achievements of reform and opening up have not only benefited the Chinese people life has brought huge changes and benefits to the rest of the world.

Yasir Masood, deputy director of the China-Pakistan Economic Corridor Capacity Building Center, said that because of the close relationship between China and Pakistan, he heard his father talk about the changes brought about by China's reform and opening up since he was a child. When he first set foot on Chinese soil in 2014, He was deeply moved by China's development and prosperity. What excites him even more is that China is following a path of success that is different from that of the West. He said: "China has become an open country through its own unique development path. When we look at the world, each country has its own management model, its own culture, tradition and history. Taking the unique development path in the world proves to the world that China does not need a conventional development model. This is what impressed me the most."

Masood said that after his research, he found that before the reform and opening up, China's economy was still in a very difficult situation, but the reform and opening up made China focus on economic construction, continuously liberate and develop social productive forces, improve people's livelihood, and eliminate poverty , 40 years later, Chinese people's lives have changed dramatically. He said: "Since 1978, China's GDP has maintained an average growth rate of 9% to 10%. Throughout the past 40 years, no other country in the world can maintain such rapid growth. This is a remarkable achievement of China's reform and opening up. Achievements. It is expected that China will completely

eliminate poverty by 2020. No other country except China can achieve such great achievements in poverty eradication. China's reform and opening up has brought peace, prosperity and a better life to the Chinese people. "

Massoud was impressed by Xi Jinping's speech at the celebration of the 40th anniversary of reform and opening up that China will continue to advance reform and opening up, saying: "One of the things that impresses me in Xi Jinping's speech is that he hopes to continue to advance reform and further expand Opening to the outside world means that China will strive to achieve more incremental reforms. Xi Jinping is committed to bringing more prosperity to China through further reform and opening up."

In Xi Jinping's speech, another thing that impressed Masood is that although China has achieved great success, it will not seek hegemony or threaten the development of other countries. On the contrary, China is very willing to share its development with other countries in the world, "China is not limited to its own development, but wants to share its own experience, Masood said. China hopes to help other developing countries through the concept of building a community with a shared future for mankind. I think this is a new sign of China's success. It has taken Policies that are beneficial to other countries in the region. China's development is the prosperity of the region and the prosperity of the world."

Masood pointed out that the Belt and Road Initiative proposed by Xi Jinping is to reshape globalization and modernization through a development model with Chinese characteristics that is active, proactive, respectful, flexible and inclusive, thereby promoting reform and opening up. Pakistan and the world can benefit from China's reform and opening up.

Masood concluded: "Since Pakistan's new Prime Minister Imran Khan took office, he has been working on social and economic reforms. He wants to lift people out of poverty and improve their living standards. He praised China during

his last visit to China. He is very enthusiastic and committed to learning from China's experience. I believe that learning from China's experience of reform and opening up is of great significance to Pakistan and the world.